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Als geboren en getogen Eindhovense heb ik wat met 18 september. 18 september is voor mij bevrijding, het defilé, 

het vuur uit Bayeux, veteranen, oude legervoertuigen en, 

natuurlijk, de Lichtjesroute. 

Als jong meisje liep ik mee met gymnastiekvereniging ONA 

in het defilé en later stond ik langs de Aalsterweg om de 

stoet uit Bayeux te verwelkomen en nog weer later stond 

ik op het Stadhuisplein te luisteren naar de speeches en te 

kijken naar de ontsteking van het bevrijdingsvuur. Ook 

Bayeux speelt een rol in mijn leven. Ik woonde vlak bij de 

Bayeuxlaan en als 7-jarig meisje stond ik met mijn neus 

voorop toen de Bayeuxlaan in 1964 officieel geopend werd 

(zie foto). Al had ik toen nog geen besef van wat deze 

mooie stedenband betekent. 

Dit jaar ben ik samen met wethouder Bianca van Kaathoven en raadslid Eddy de Beaumont mee geweest op 

werkbezoek naar Bayeux op uitnodiging van de Stichting 18 september. Het voltallige bestuur van de stichting 

bestaande uit Raymond van de Wouw, Peter Kemp, Thijs Driessen en Ron Teuben en de onvolprezen allesregelaar 

Monique van Grootel namens de gemeente namen alle tijd om ons drieën rond te leiden. Zo hebben we de Duitse en 

de Amerikaans begraafplaats bezocht, de invasiestranden Omaha en Utah Beach, het Pointe de Hoc, het 

landingsmuseum in Arromanches en het park met de zuilen waarop per jaar de namen staan van omgekomen 

oorlogscorrespondenten. Allemaal heel indrukwekkend en allemaal met een eigen verhaal. Vooral Raymond heeft 

een heel speciaal tintje aan dit bezoek gegeven. Met zijn brede kennis en bevlogen verhalen over de diepe 

achtergronden weet hij niet alleen het verleden tot leven te brengen, maar ook de link te maken met het heden. En 

ik denk dat dat nog wel de belangrijkste les is van deze jaarlijkse reis. Natuurlijk gaat het nog steeds over het 

herdenken van de vele militaire en burgerslachtoffers die gevallen zijn, maar steeds meer - vooral in het licht van 

vele brandhaarden in de wereld van vandaag - gaat het om het vieren van de vrijheid. Een vrijheid die helemaal niet 

zo vanzelfsprekend is als wij in het Westen wel eens geneigd zijn te denken. 

Daarom is het heel belangrijk dat de stedenband niet iets van vijftigplussers wordt, maar dat ook de jeugd 

aangesloten blijft. Het is dus een heel goede zaak dat de Stichting 18 september ieder jaar weer zo'n honderd 

leerlingen van vier verschillende scholen begeleidt in hun reis naar Bayeux. 

Naast de scholieren zijn er ook de jonge wielrenners die in twee dagen tijd op de fiets de afstand van ruim 600 km 

overbruggen en het bevrijdingsvuur van Bayeux naar Eindhoven brengen. Met deze geweldige sportieve prestatie 

ervaren zij ook iets van ontberingen en het doorzettingsvermogen dat nodig was voor D-day en Operation 

Marketgarden. Zij zijn de nieuwe ambassadeurs en hopelijk weten zij anderen te inspireren om deze mooie traditie 

voort te zetten. 

Ik kende Bayeux en de invasiestranden al, maar dit jaar heb ik het allemaal heel anders beleefd. Ik vond het een zeer 

waardevolle ervaring en wil nogmaals iedereen bedanken die dit mogelijk heeft gemaakt. Daarom wil ik ook tegen 

mijn mede- raadsleden zeggen: grijp de kans als je 'm krijgt, het is absoluut de moeite waard!  

Tenslotte wil ik ook iedereen oproepen om dinsdag 29 september om 16:00 naar het Stadhuis te komen waar de 

Stichting 18 september haar beleidsplan over de voortzetting van de band met Bayeux presenteert. Deze zitting is 

openbaar. 


